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В статье обосновывается необходимость дифференциации ответственности в зависимости от вклада в реализацию 
преступления и уровня общественной опасности преступника. Автор отмечает целесообразность учета функциональной 
роли лица в преступной цепочке и различный объемом финансирования. Уделено внимание рассмотрению отличий 
характерных свойств личности террориста-исполнителя и лица, осуществляющего финансирование терроризма. 
Выявлена проблема соразмерности деяния и наказания за совершение финансирования терроризма и предложено ее 
решение. Обоснована необходимость изменения позиции законодателя по данному вопросу для достижения целей 
наказания. Автор также обосновывает целесообразность введения в поле научной доктрины и законодательства по-
нятий «финансист» и «спонсор».
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Some Peculiarities of a Crime Committer Identity and Role within the Framework of Criminal Law Combating of 
Terrorism Financing

The article substantiates the need for differentiation of responsibility depending on the contribution to the crime and 
the level of public danger of the offender. The author notes the appropriateness of taking into account the functional role of 
the person in the criminal chain and the varying amount of funding. Attention is paid to the consideration of differences in 
the characteristic properties of the personality of the terrorist executor and the person who finances terrorism. The problem of 
the proportionality of the act and punishment for committing the financing of terrorism is identified and its solution is proposed. 
The necessity of changing the position of the legislator on this issue to achieve the goals of punishment is justified. The author also 
substantiates the advisability of introducing the concepts of “financier” and “sponsor” into the field of scientific doctrine and 
legislation.
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